
Protokół Nr 27.2013

 z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Rady Miasta Ełku, które odbyło się, 
które odbyło się w dniu 21 lutego 2013 roku w godzinach 1230 – 1420 .

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; na 

11 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 11. W związku z tym obrady Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Podlecka, 
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Naczelnik Wydziału Promocji, Sportu i Kultury – Aneta Werla,
• radca prawny Urzędu Miasta – Zbigniew Rachwalski.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Opinia Komisji do projektów uchwał:
1) w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2013-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2013,
3) w sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Powiatem  Ełckim  dotyczącym  przekazania  przez 
Powiat Ełcki Gminie Miastu Ełk dotacji w kwocie 15.000 na realizację zadania związanego 
z działalnością biblioteki adresowaną do mieszkańców Powiatu Ełckiego,
4) w sprawie szczegółowych zasad i trybu przyznawania stypendiów w zakresie twórczości 
artystycznej oraz upowszechniania kultury i sztuki,
5) w sprawie ustanowienia  dorocznej  Nagrody "Białej  Lilii"  za wybitny wkład w rozwój 
i promocję Miasta Ełku,
6) w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych na 2013r,
4. Struktura  organizacyjna  szkół  i  przedszkoli  na  rok  szkolny  2013/2014  (administracja 

i obsługa).
5. Sprawozdanie  finansowe i  merytoryczne  z  realizacji  Miejskiego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2012r.
6. Sprawozdanie  z  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych 

stopniach  awansu  zawodowego  w szkołach  i  placówkach  prowadzonych  przez  Gminę 
Miasto Ełk.

7. Sprawozdanie z pracy Komisji za 2012 rok.
8. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Konrad  Siemienkiewicz  zapoznał  zebranych  z  porządkiem 

obrad. 
Radni  nie  wnieśli  uwag  i   jednomyślnie,  poprzez  aklamację  przyjęli  porządek  obrad  jak 
wyżej.



 Do punktu  2 - ego
Przewodniczący  Komisji  Konrad  Siemienkiewicz  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do 

protokółu z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i jednomyślnie, w głosowaniu jawnym 8 głosami 

„za”przyjęli protokół Nr 26.2013 z dnia 24 stycznia 2013 roku z poprzedniego posiedzenia 
Komisji..

Do punktu  3-ego 
Komisja  przystąpiła  do zaopiniowania projektów uchwał  związanych tematycznie z  pracą 
Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
1 i 2) Skarbnik Miasta  Jarosław Wróbel omówił  projekt  uchwały w sprawie   w sprawie 
zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  miasta  Ełku  na  lata  2013-2027,  który  zawiera 
zmiany:
1. w załączniku Nr 1 do uchwały:
 a) zmniejsza się dochody ogółem o kwotę 359 810 zł, w tym: 
-  dochody bieżące  zmniejsza  się  o  kwotę  117 459  zł  (dotacje  na  programy oświatowe  z 
udziałem środków UE – 101 000 zł, 15 000 zł dotacja z powiatu dla Biblioteki  Publicznej, 
1 459 zł - dotacje na projekt Odlotowa Polska Wschodnia), 
- dochody majątkowe zmniejsza się o kwotę 477 269 zł (na realizację inwestycji Plac  Jana 
Pawła II z udziałem środków UE, które wpłynęły w 2012r.), 
 b) zwiększa się wydatki ogółem o kwotę 878 604 zł, w tym:
- wydatki bieżące o kwotę 516 539 zł (4 296 zł na projekt – Odlotowa Polska Wschodnia, 
150 000 zł – usługi remontowe w Parku Naukowo Technologicznym, 
-   wydatki  oświaty – 83 244 zł,  65 499 zł  – wydatki  MOPS, usługi  na zieleń  w mieście, 
oczyszczanie Miasta, remont dróg - 180 000 zł, usługi remontowe MOSIR 
– 18 500 zł, 15 000 zł – dotacja dla Biblioteki Publicznej),
-  wydatki  majątkowe  o  kwotę  362 065  zł  (188 065  zł  –  realizacja  Miejskiego  Programu 
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  „Miały  sport  na  wielkich 
osiedlach”, drogi gminne 170 000 zł, 4 000 zł – budowa bieżni na boisku w Zespołu Szkół 
Samorządowych, 
c)  zwiększenie dochodów i wydatków bieżących o kwotę 9 zł – projekt Odlotowa Polska 
Wschodnia,
d) zmniejsza się nadwyżkę budżetową w 2013 r. o kwotę 1 238 414 zł, na finansowanie 
  wydatków bieżących przeznacza się wolne środki z roku ubiegłego w wysokości 262 171 zł.
2. w załączniku nr 2 do uchwały:
 - korekta dochodów i wydatków w 2013r. i 2014r., jak w pkt. 1,
3. w załączniku nr 3 do uchwały: 
 - zmiana w 2013 i 2014r. w projekcie nieinwestycyjnych: „Odlotowa Polska Wschodnia’, 
w trzech projektach oświatowych: Comenius „Uczenie się przez całe życie”, Comenius 
REGIO „Uczenie się przez całe życie”, „Przez praktykę do zawodu”. 

Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  poinformował,  że  jest  jeszcze  autopoprawka 
przygotowana  przez  Wydział  Edukacji  dotycząca  kwoty  150  tys.  zł  na  wykonanie 
dokumentacji projektowej termomodernizacji 4 budynków przedszkoli miejskich oraz SP nr 9 
w ramach Norweskiego Mechanizmu Finansowego. 

Następnie Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Miasta Ełku na 2013 rok. Proponowane zmiany obejmują:
pkt.  IV)  w  zakresie  dochodów  i  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez 
Wydział Promocji, Sportu i Kultury 
Zwiększenie dochodów budżetu Miasta na 2013 – dział 921 rozdział 92116 § 2310 z tytułu 
dotacji  celowej  z  powiatu  i  zwiększeni  wydatków  budżetowych  -  dotacja  dla  Biblioteki 
Publicznej w Ełku – dział 921 rozdział 92116 § 2480. 



Powyższa zmiana wynika z projektu porozumienia w sprawie przekazania Gminie Miastu 
Ełku dotacji celowej w kwocie 15.000 zł na realizację zadania związanego z działalnością 
biblioteki adresowaną do mieszkańców Powiatu Ełckiego.
pkt. V) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział 
Edukacji 
1. Na wniosek Dyrektora  Szkoły Podstawowej nr 7 w Ełku zwiększa się  plan dochodów 
o kwotę 1.117 zł. i wydatków o kwotę 4.509 zł. w rozdziale 80101- na realizację programu 
COMENIUS. Zwiększenie dochodów o 1.117 zł. jest to kwota, którą szkoła otrzyma w 2013 
roku po złożeniu  rozliczenia programu Comenius. Zwiększenie wydatków o kwotę 4.509 zł. 
jest to zwiększenie o 1.117 zł ze środków, które wpłyną w 2013 roku i 3.392 zł ze środków 
które nie zostały wydatkowanych w 2012 roku a które wpłynęły na realizację programu.
2. Zwiększa się plan wydatków w rozdziale 80195 o kwotę 11.282 zł, na realizację programu 
Comenius  REGIO. Pokrycie  wydatku ze środków, które wpłynęły  na realizację  programu 
w 2012r.  i nie zostały wydatkowane.  
3.  .  Zwiększa  się  plan  dochodów i  wydatków w rozdziale  80195 na  realizację  programu 
„Każdy  jest  ważny”.  Zwiększenie  dochodów  o  kwotę  101.000  zł.  Jest  to  kwota  trzeciej 
transzy  środków,  które  powinny  wpłynąć  w  2012  roku,  jednak  w  przedłużającej  się 
procedurze  zatwierdzania  wniosków  o  płatność  nie  wpłynęły  w  2012  roku,  wpłyną  do 
budżetu w 2013 roku. Zwiększenie wydatków o kwotę 67.453 zł. Jest to kwota zwiększenia, 
która w całości pokryta będzie z dochodów przyjętych do budżetu w 2013 roku.
4. W rozdziale 80195 przenosi się pomiędzy paragrafami wydatkowymi kwotę 128.650 zł na 
zabezpieczenie  prawidłowej  realizacji  projektu  „Przez  praktykę  do  zawodu”.  Program 
w planie wydatków budżetowych na 2013 rok przyjęty był pod jednym paragrafem 4307 – 
zakup pozostałych usług. Przyjęcie na paragrafy w czasie przygotowania projektu budżetu nie 
było  możliwe  ze  względu  na  zmiany  jakie  miały  być  dokonane  we  wniosku 
o dofinansowanie. 
5. Po stronie wydatków przenosi się pomiędzy rozdziałami kwotę 5.552 zł w paragrafie 4040 
– dodatkowe wynagrodzenie roczne. Jest to kwota, przeznaczona na wypłaty dodatkowego 
wynagrodzenia  rocznego,  która  po  przeniesieniu  pomiędzy  rozdziałami  zabezpieczy 
prawidłową realizację wydatków w jednostkach oświatowych .
pkt. VI) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Zespół Inwestycji
1. Budowa bieżni na boisku w Zespole Szkół Samorządowych dział 801, rozdział 80101 

§ 6050 nr PUMY 907199
Po otwarciu ofert w przetargu nieograniczonym na wybór wykonawcy budowy bieżni 
w  Zespole  Szkół  Samorządowych,  najkorzystniejsza  oferta  przekraczała  kwotę  jaką 
zamawiający  zamierzał  przeznaczyć  na  sfinansowanie  zamówienia.  W  celu  wyboru 
najkorzystniejszej oferty koniecznym jest  zwiększenie wydatków ze środków własnych na 
tym zadaniu o kwotę + 4 000 PLN.
pkt. VII) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Polityki 
Społecznej
1. Zwiększeniu wydatków w budżecie miasta na 2013r. o kwotę 188.065 zł pochodzącą 
z  wolnych  środków  roku  ubiegłego,  które  przeznaczone  będą  na  realizację  Miejskiego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 rok.
W związku  z  art.  182 ustawy o  wychowaniu  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi  dochody 
z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych mogą być wykorzystywane jedynie 
na realizację gminnych programów profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
oraz gminnych programów przeciwdziałania narkomanii i nie mogą być przeznaczone na inne 
cele.
W nawiązaniu  do  powyższego  proszę  o  zwiększenie  wydatków  w Dziale  851  Rozdziale 
85154 Przeciwdziałanie Alkoholizmowi z przeznaczeniem na realizację Miejskiego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013r.:



§ 6050 – zadanie z zakresu organizacji czasu wolnego dla dzieci i młodzieży: przygotowanie 
bazy  do  tworzenia  miejsc  kontrolowanego  i  aktywnego  spędzania  czasu  wolnego  przez 
młodzież – projekt „Mały sport na wielkich osiedlach”.
2. Zmniejszeniu wydatków w budżecie miasta w Dziale 851 Rozdziale 85154 § 4170 o kwotę 
300  zł  i  zwiększeniu  §  4120  o  kwotę  300  zł.  Przedmiotowa  zmiana  spowodowana  jest 
utworzeniem pochodnych od wynagrodzenia osób świadczących usługi w Poradni Rodzinnej 
w Ełku.
Zmniejszenie wydatków w Dziale 851 Rozdziale 85154 § 4170 nie spowoduje rezygnacji 
z  realizacji  planowanych  działań  w  ramach  Miejskiego  Programu  Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.

Radny Adam Dobkowski  zwrócił  uwagę  na  kwotę  80  tys  zł  w  wydatkach  Wydziału 
Mienia  Komunalnego  przeznaczaną  na  prace  rekultywacyjne  składowiska  odpadów 
w Siedliskach.  Czy są to  już ostatnie  środki na ten cel?  Czy to zadanie jest  realizowane 
etapami?

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – jest to proces, który potrwa jeszcze 2 lata. Będziemy 
sukcesywnie przekazywali środki finansowe. Całkowity koszt rekultywacji jest oszacowany.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał, 
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.  
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  10  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw” 
i 1  głosie „wstrzymującym” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały  w sprawie  zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2013-2027. 
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie  zmian w budżecie Miasta Ełku na 2013 rok.

3)   Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały w sprawie  zawarcia 
porozumienia z Powiatem Ełckim dotyczącym przekazania przez Powiat Ełcki Gminie Miastu 
Ełk  dotacji  celowej  w kwocie  15.000  zł  na  realizację  zadania  związanego  z  działalnością 
biblioteki adresowaną do mieszkańców Powiatu Ełckiego – Powiat Ełcki przekaże Miastu Ełk 
dotację celową w kwocie 15 tys zł na realizację zadania związanego z działalnością biblioteki 
adresowaną do mieszkańców Powiatu Ełckiego.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  zwrócił  się  z  pytaniem,  czy 
członkowie Komisji coś wiedzą na temat propozycji Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji 
dot. projektu ustawy mającej na celu masową likwidację szkolnych bibliotek. Ich zadania mają 
przejąć biblioteki publiczne. Czy są może jakieś przemyślenia w tej sprawie?

Z-ca Prezydenta Miasta Artu Urbański – mamy świadomość, jak biblioteka jest ważna dla 
każdej  z  naszych szkół  miejskich.  Niedobrze,  by się  stało  gdyby trzeba  było  te  biblioteki 
zlikwidować.  Można ewentualnie  pomyśleć  o połączeniu bibliotek,  np.  biblioteki  w szkole 
podstawowej  z  biblioteką  w  gimnazjum.  Likwidacja  bibliotek  szkolnych  byłaby  błędem. 
Pomysł jest dość niepokojący.

Radny Bogusław Wisowaty – jaki jest koszt utrzymania bibliotek w szkołach?
Z-ca Prezydenta Miasta Artu Urbański – mamy łącznie 13,5 etatu w szkołach podstawowych 

i 4 etaty w gimnazjach.  Koszt osobowy to 60 tys. zł rocznie.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Powiatem  Ełckim 
dotyczącym przekazania  przez  Powiat  Ełcki  Gminie  Miastu  Ełk  dotacji  celowej  w kwocie 
15.000  zł  na  realizację  zadania  związanego  z  działalnością  biblioteki  adresowaną  do 
mieszkańców Powiatu Ełckiego.



4)  Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie  szczegółowych 
zasad i trybu przyznawania stypendiów artystycznych w zakresie twórczości artystycznej oraz 
upowszechniania  kultury  i  sztuki  –  stypendium ma  być  przyznawane  osobom szczególnie 
utalentowanym, które reprezentują wysoki poziom artystyczny, zamieszkującym i działającym 
na terenie miasta Ełku. Stypendium rozumiane jest jako wyraz uznania dla osiągnięć kandydata, 
ale  także  jako  forma  wsparcia  dalszego  rozwoju  artystycznego  artystów,  twórców  kultury 
i sztuki. O stypendium będą mogły ubiegać się osoby, zajmujące się twórczością artystyczną 
oraz upowszechnianiem kultury i sztuki. W budżecie miasta zaplanowano kwotę 30 tys. zł na 
stypendia artystyczne.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie szczegółowych  zasad  i  trybu  przyznawania 
stypendiów artystycznych w zakresie  twórczości  artystycznej  oraz upowszechniania kultury 
i sztuki.

5)   Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie ustanowienia 
dorocznej Nagrody „Białej Lilii” za wybitny wkład w rozwój i promocję Miasta Ełku – nowy 
projekt  uchwały wynika z  potrzeby ujednolicenia i  uproszczenia procedury i  przyznawania 
dorocznej Nagrody „Białej Lilii”, a także zmiany nieaktualnych zapisów.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 9 radnych.  
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym; 9 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w sprawie ustanowienia  dorocznej  Nagrody „Białej  Lilii”  za 
wybitny wkład w rozwój i promocję Miasta Ełku. 

6)  Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  Irena  Podlecka  omówiła  projekt  uchwały 
w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych na 2013r. - ustawodawca wskazał zarówno zadania jakie mają być realizowane, 
formę  prawną  w  postaci  gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów 
alkoholowych,  jak  i  środki  na  realizację  tych  zadań oraz  podmioty odpowiedzialne  za  ich 
wykonanie.  W  art.  41  określa  się,  że  „prowadzenia  działań  związanych  z  profilaktyką 
i rozwiązywaniem problemów alkoholowych należy do zadań własnych gminy”.
W szczególności działania te obejmują:
1) zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych 

od alkoholu,
2) udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy psychospołecznej 

i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie,
3) prowadzenie  profilaktycznej  działalności  informacyjnej,  edukacyjnej  w  zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, w szczególności 
dla  dzieci  i  młodzieży,  w  tym  prowadzenia  pozalekcyjnych  programów  opiekuńczo-
wychowawczych i socjoterapeutycznych,

4) wspomagania działań instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służących rozwiązywaniu 
problemów alkoholowych,

5) podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w ustawie oraz 
występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela publicznego,

6) wspierania zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie centrów integracji 
społecznej.

Jeśli chodzi o nasze miasto, niepokojące jest zjawisko łatwej dostępności do alkoholu przez 
młodzież.  Pomimo  częstych  i  systematycznych  kontroli  placówek  handlowych 
i  gastronomicznych  w  Ełku  wskazane  jest  przeprowadzenie  szkoleń  edukacyjnych  dla 
sprzedawców.  Jest  tez  potrzeba  utworzenia  scentralizowanej  elektronicznej  bazy  danych 
dotyczącej instytucji pomocowych w mieście.



Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013r.

 
Do punktu  4-ego 

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  chcieliśmy się  przyjrzeć  całemu systemowi 
funkcjonowania oświaty w naszym mieście. Przyjrzeć się na początku strefie administracji 
i  obsługi.  Na  naradzie  jesiennej  zwróciliśmy  się  do  dyrektorów  szkół  o  przygotowanie 
możliwości  racjonalizacji  wydatków  biorąc  pod  uwagę  administrację  i  obsługę. Pierwsza 
uwaga była taka, że dyrektorzy wskazali na duże dysproporcje w zatrudnieniu, jeśli chodzi 
o  administrację  i  obsługę.  Chcielibyśmy  ujednolicić  to  zatrudnienie  w  oparciu  o  pewne 
wskaźniki.  Dotyczy  to  również  stanowisk  zastępców  dyrektora.  Być  może  zostanie 
zredukowany 1 etat zastępcy w jednej i drugiej szkole. Chcielibyśmy oprzeć administrację 
szkoły na stanowiskach: księgowy, sekretarz szkoły, ½ etatu kierownika administracyjnego, ½ 
etatu płacowego, łącznie 3 etaty. Taką zmianę proponowalibyśmy wprowadzić od września 
tego roku. Kolejna sprawa dotyczy kwestii obsługi i sprzątania szkół. Standard to 800 m2 

powierzchni  do  sprzątania.  W  naszych  szkołach  jest  różnie.  Jeśli  chodzi  o  biblioteki 
ustaliliśmy 2 etaty w większych szkołach, po 1,5 etatu w mniejszych i 1 etat w gimnazjach. 
Przyglądając się zatrudnieniom we wszystkich szkołach,  musielibyśmy zejść o 18,5 etatu. 
Sytuacja tych osób jest bardzo różna, część na pewno mogłaby przejść na emerytury. Staramy 
się  wypracować  pewną  racjonalizację  wydatków  oraz  przyjąć  pewne  wskaźniki  dla 
dyrektorów szkół. Odbyliśmy rozmowy we wszystkich szkołach, skonsultowaliśmy wszystkie 
zmiany. Zastosowaliśmy też wskaźnik korygujący, np. w SP nr 2 ze względu na specyfikę 
szkoły. Kolejna sprawa dotyczy zmniejszającej się liczby oddziałów w szkołach. Od września 
br. będzie ich mniej o 4. Będziemy się musieli liczyć ze zwolnieniami nauczycieli. Jest to 
obszar,  który  reguluje  nam prawo  oświatowe.  Będzie  to  wiadomo,  jak  już  będą  gotowe 
arkusze organizacyjne szkół, kwiecień-maj br.
Wywiązała się dyskusja.

Przewodniczący  Komisji  Konrad  Siemienkiewicz  –  jakie  jest  ogólne  zatrudnienie 
w administracji i obsłudze?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  łącznie  z  przedszkolami  około  200  osób. 
Chcielibyśmy też na temat tej organizacji porozmawiać ze związkami zawodowymi, jeśli te 
zmiany miałby być wprowadzone do 1 września br.

Radny Tomasz Przekop – czy brano pod uwagę łączenie szkół w zespoły, np. tam, gdzie 
w jednym budynku jest szkoła podstawowa i gimnazjum?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – oczywiście bierzemy to pod uwagę. Dla miast 
wielkości Ełku takim wskaźnikiem jest, gdy liczba uczniów spadnie poniżej 550.

Radny Bogusław Wisowaty – czy brano pod uwagę likwidację księgowości i utworzenie 
jednej komórki, która by obsługiwała wszystkie szkoły?

Z-ca Prezydenta Miasta  Artur  Urbański  –  chcielibyśmy dochodzić  do pewnych zmian 
stopniowo nie od razu. Obwskaźnikowanie naszych szkół jest pierwszym krokiem w kierunku 
zmian.

Radny Tomasz  Przekop –  w tym roku będzie  mniej  o  4  oddziały,  jaka  zatem będzie 
polityka dotycząca tworzenia klas sportowych w związku z liczbą dzieci w oddziałach?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – chcemy by klasy były 30-27 osobowe. Tam, 
gdzie wynika to z demografii trzeba tworzyć mniej liczne klasy.

Naczelnik Wydziału Edukacji Stanisław Zalewski – na 21 oddziałów mamy mniej liczne 
klasy integracyjne, 1 klasę 31 osobową. Raczej kształtuje się ta liczba 30, 29, 27 uczniów 
w klasie.



Przewodniczący Komisji  Konrad Siemienkiewicz – należy zwrócić uwagę dyrektorom 
gimnazjów, chodzi tutaj o rotację uczniów. Takie przenosiny uczniów powinny być dobrze 
przemyślane.

Z-ca Prezydenta Miasta  Artur Urbański – jeśli  chodzi  o szkołę sportową, jesteśmy po 
rozmowach z klubem „Rona” odnośnie utworzenia kolejnej klasy sportowej. Działamy też 
w kierunku wsparcia kasy piłki  siatkowej.  Chcemy wyraźnie ukierunkować się na rozwój 
sportowy w piłce nożnej i siatkówce.

Do punktu  5-ego 
Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  Irena  Podlecka  omówiła  sprawozdanie 

z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 
2012r. - sprawozdanie w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący  Komisji  Konrad  Siemienkiewicz  –  czy  planuje  się  zatrudnienie 
asystentów rodziny?

 Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  Irena  Podlecka  –  od  czerwca  będziemy 
występować o 2 kolejne osoby.

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego sprawozdania.
  

Do punktu  6-ego 
  Z-ca Prezydenta Miasta  Artur Urbański omówił  sprawozdanie z wysokości  średnich 

wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych  stopniach  awansu  zawodowego  w  szkołach 
i  placówkach  prowadzonych  przez  Gminę  Miasto  Ełk.  Dodatek  wyrównawczy  został 
wypłacony nauczycielom stażystom w kwocie 19.797,71 zł. W roku ubiegłym była to kwota 
około 57 tys. zł.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański dodał, że rzecz, która w tej chwili nas niepokoi, to 
uchylona przez Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego uchwała dotycząca opłat za przedszkola, 
gdzie proponowaliśmy stawkę dzienną. Chcielibyśmy, by ta uchwała funkcjonowała jeszcze 
do sierpnia br. Jeśli tak się nie stanie, będziemy musieli zmienić zapisy tej uchwały. Będą to 
znowu kolejne środki z naszego budżetu miasta.
Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych  stopniach  awansu  zawodowego  w  szkołach  i  placówkach  prowadzonych 
przez Gminę Miasto Ełk. Nie wniesiono uwag.

Do punktu  7-ego 
Przewodniczący Komisji  Konrad Siemienkiewicz zwrócił się o przyjęcie sprawozdania 

z pracy Komisji za 2012 rok. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i jednomyślnie poprzez 
aklamację przyjęli sprawozdanie.

  
Do punktu  8-ego 

 Skarbnik Miasta  Jarosław Wróbel poinformował, że jest jeszcze zamiana, która weszła 
w  ostatniej  chwili.  Dotyczy  ona  pkt.  VII  wydatków  budżetowych  realizowanych  przez 
Wydział Polityki Społecznej. Zmiany są ujęte w tabeli wydatków – załącznik nr 2, natomiast 
zabrakło części opisowej tych zmian. Chodzi tutaj o planowane zatrudnienie na stanowisko 
Zastępcy Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ełku na wniosek Dyrektora 
MOPS.  Kwota  65.499  zł.   Powyższe  środki  zostaną  przeznaczone  na  wynagrodzenie 
i  pochodne  od  wynagrodzenia  oraz  wyposażenie  stanowiska  pracy  Zastępcy  Dyrektora 
MOPS.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Waldemar  Pieńkowski  zwrócił  uwagę  na  konkursy 
przedmiotowe  na  etapie  wojewódzkim,  które  odbyły  się  w  Ełku  zgodnie  z  naszym 
postulatem. Niestety, jako organizator nie stanęliśmy na wysokości zadania.  Konkurs odbył 
się na sali w Gimnazjum nr 1, gdzie skrócono czas pisania a ponadto na sali gimnastycznej 



odbywała się lekcja w-f, co bardzo przeszkadzało. Prosi zatem by poprawić organizację tego 
konkursu w naszym mieście, skoro będąc gospodarzem korzystamy na tym finansowo.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że przyjmuje tę uwagę. Porozmawia 
z dyrektorem szkoły, by na przyszłość taka sytuacja się nie powtórzyła.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak           
       Konrad Siemienkiewicz


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

